
 

 Talepapir til åbent samråd i SUU alm. del den 22. novem-
ber 2011 kl. ca. 15.00 - samrådsspørgsmål K af 27. oktober 
2011 stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V) om akutfunk-
tionen i Svendborg 
 
 
Samrådsspørgsmålets ordlyd: 
 
Spørgsmål K 
Hvilken konsekvens mener ministeren, at det får for Sydfyn, at regerin-
gen ikke vil leve op til det valgløfte som den nuværende minister under-
skrev før valget? 
 
Spørger:  
 
Sophie Løhde (V) 
 

Svar: 

 

Indledning: 

 

• Jeg er blevet bedt om at komme her i dag 

sammen med sundhedsministeren for at ta-

le om akutfunktionen ved Svendborg Sy-

gehus. 

 

• Jeg vil gerne starte med at takke for ind-

kaldelsen. For selv om jeg er minister for 

hele Danmark – både byområder og land-

distrikter – så har Fyn altid stået mig sær-

ligt nær. 
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• Jeg er derfor glad for, at vi skal drøfte et 

emne, som betyder meget for rigtig mange 

fynboer. 

 

• Først vil jeg dog bekræfte det, som sund-

hedsministeren allerede har sagt: Nemlig, 

at det ligger den nye regering meget på 

sinde, at borgerne kan få den sundhedsbe-

handling, de har behov for. 

 

• Som Danmarks første minister nogensinde 

for landdistrikter lægger jeg stor vægt på, 

at de danskere, som bor i yderområderne, 

har samme muligheder som alle andre – 

også på sundhedsområdet.  

 

• Jeg vil arbejde hårdt for, at det også i frem-

tiden er attraktivt at bo i landdistrikterne. 

Og det betyder blandt andet, at der skal 

være tryghed for, at man hurtigt kan få be-

handling, når uheldet er ude. 
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• Jeg ved i den forbindelse godt, at mange på 

Sydfyn ønsker akutfunktionen i Svendborg 

bevaret.  

 

• Min egen holdning er da også, at jeg ville 

foretrække bevarelse, hvis det var muligt. 

Det har jeg sagt tidligere, og det mener jeg 

stadig. 

 

• Men når det er sagt, så har det også været 

min klare holdning fra starten, at det er re-

gionerne, der som altid skal afgøre, hvor-

dan man konkret sikrer, at borgerne kan få 

akut sundhedsbehandling.  

 

• Og det gør regionerne i øvrigt efter kyndig, 

faglig rådgivning fra Sundhedsstyrelsen. 

 

• Derfor er jeg helt tryg ved at overlade disse 

spørgsmål til Region Syddanmark i dialog 

med Sundhedsstyrelsen, og der er jo alle-

rede gang i den politiske proces, som 
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sundhedsministeren netop har redegjort 

for.  

 

Spørgsmål K 

  

• Og nu til det spørgsmål, som udvalget har 

bedt mig besvare. Jeg er blevet spurgt om, 

hvilke konsekvenser, det får for Sydfyn, 

hvis akutmodtagelsen i Svendborg ikke 

bevares.  

 

• Svaret er, at akutmodtagelsen i Svendborg 

kun er én af flere veje til hurtig og god be-

handling for de mennesker, som bor i om-

rådet.  

 

• Sikkerhed for behandling handler nemlig 

også om meget andet. Det er i lige så høj 

grad et spørgsmål om ambulancebetjening, 

lægebiler, helikopterordning og adgang til 

mindre, lokale akutklinikker. 
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• Det betyder, at både Region Syddanmark 

og Sundhedsministeriet har mange gode 

redskaber til at finde den bedst mulige løs-

ning for området, det er jo netop det, sund-

hedsministeren har fremlagt her i dag. 

 

• Tak for ordet.   


